



Unit6 Better Safe Than Sorry: Protecting Your Data

device

Advancements

symbols

counter

rely

lock

common

_____ in technology have made life far easier, but they have also made it easy for others to get your information. Here are some _____ methods that used by hackers and how you can _____ them.

科技的**發展**使我們的生活方便許多，但也讓其他人能夠輕易地取得你的資料。這裡有一些駭客**常用的**方式以及你可以如何**對抗**。

It's likely that you _____ on a smartphone, tablet, or laptop to do everyday tasks. If somebody steals this _____, then they can get to your personal data. Thus, it's important to _____ your device with a strong password. Your password should use a mix of letters, numbers, and _____ to make it as difficult as possible to guess.

你可能會**仰賴**智慧型手機、平板或筆電來做日常工作。如果有人偷走這個**裝置**，那他們就能獲得你的個人資料。因此，用強度高的密碼**鎖住**你的裝置很重要。你的密碼應該混合使用文字、數字和**符號**好讓它變得盡可能難以猜到。

access permission beat official recognition
previous scanner locate protect remotely

There are other ways to _____ your data. Most devices come with facial _____ or fingerprint _____ features. These make sure that only the owner of the device is able to use it. Sometimes hackers can _____ these features, so remember to turn on the “Find My Device” function. This will allow you to _____ a stolen device, _____ lock it, and sometimes even wipe all the data on it. 還有別的方式可以**保護**資料。大多數的裝置都配有臉部**辨識**或指紋**掃描**功能。這些確保只有裝置的主人能夠使用它。有時候駭客可以**破解**這些功能，因此要記得打開「尋找我的裝置」功能。這能讓你**鎖定**遭竊裝置的**位置**，**遠端**上鎖，有時甚至可以抹除裝置上所有的資料。

Hackers can also _____ your personal data through old operating systems and apps that you have downloaded. Always update your operating system, as newer versions of operating systems fix problems in _____ ones. In addition, only download apps from _____ app stores. When you install these new apps, they will often ask for _____ to access functions such as camera, recorder, or GPS. If you don't think they need this access, don't give it to them. 駭客也可以透過舊的作業系統和你下載的應用程式來**存取**你的個資。永遠要記得更新作業系統，因為較新版本的作業系統會修復**先前**版本的問題。此外，只從**官方**應用程式時，它們經常會要求使用相機、錄音機或GPS等功能的**許可**。如果你認為它們不需要這項使用權，就不要授權。

fishy

prevent

scam

no matter

worth

Of all the ways your data may be stolen, though, the most likely is through a phishing _____. This is an online message which asks for your personal information or that you click on a link. If you find yourself in this situation, remember a couple of things. First, never give out your personal information in an online message _____ who is asking. Second, never click on a link that looks _____.

不過，在你個資可能遭竊的各種方式中，最可能的是透過網路釣魚**詐騙**。這是要求你提供個人資訊或要你點擊一個連結的網路訊息。如果你發現自己遇到這個狀況，記得幾件事。第一，**不管**是誰要求都絕不要透過網路訊息提供你的個資。第二，絕對不要點擊看起來**可疑的**連結。

Protecting your data maybe difficult work. But remember, all that effort is _____ it to _____ your personal information from being stolen.

保護個資也許看似是困難的工作。但記住，為了**防止**你的個資被偷，所有這些辛苦都是**值得**的。



It's better to be safe than sorry!
安全勝於後悔；防範於未然，好過事後後悔